



ခွန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊
လီာ်ခါာ်သး
ကီာ်သူလုာ်
www.knuhq.org

ခွန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ အလံာ်ဟ့ာ်ယုာ်
ဆူကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သးအမုာ်နံၤ ပဲၤထီာ် (၃၃) ဝီတဝီ

နံၤသီ - ဆံးမုာ်လါထီာ် (၇)သီ, ၂၇၆၃ နံာ်
လါစဲးပတုာ် (၉)သီ, ၂၀၂၄ နံာ်

တနံၤအံၤ မုာ်ဝဲဒၣ် ခွန်အဲန်ယုန်-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ်သး (Karen National Police Force) မုာ်နံၤပဲၤထီာ်(၃၃)အနံၤန့ာ်လီၤ. ဖဲမုာ်နံၤအံၤ ပဆာဂုၤဆါဝါဘၣ် ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ်သး ခိာ်နာ်သိာ်န့ၤ ဒီးပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါခဲလၢာ် လၢကအိာ်ပဲၤဒီး တါအိာ်ဆူာ် အိာ်ချ့, တါဂံာ်တါဘါ ဒီး တါပါဆါ အသးသဟီာ် အလၢအပဲၤန့ာ်လီၤ. မုာ်နံၤအံၤ မုာ်မုာ်တနံၤလၢ အလီၤအိာ်ဝဲ လၢပကဘၣ် ဟံးပနီာ်, ဟံးကဲဒီးမၤလၢကပီၤအံၤ လၢကညီကလုာ်တါပါဆါတါဂဲၤလီာ် အတါစံာ်စိၤတဲာ်စိၤအပူၤန့ာ်လီၤ. အဂုၤဒ်အံၤ, ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ်သး အံၤ ဘၣ်တါဒုးအိာ်ထီာ်အံၤ လၢထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်တဖၣ် အတါဘၣ်တါဘါအဂီၢ် ဒီးလၢသဲးစး တါဒိာ်စိအဂီၢ်န့ာ်လီၤ. ဒ်န့ာ်အသိး, ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သးအံၤ အိာ်ဒီးမူဒါဖးဒိာ်လၢကမၤလၢပဲၤဝဲကညီဒီကလုာ်အတါမိာ်န့ာ်သးလီၤ ဒီးကညီကလုာ်အထံရူၢ်ကီာ်သးတါပညိာ်ကွာ်စိခိဖျိလၢဟံးဖိာ်မၤသကိးတါဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်တဖၣ် ဘူးဘူးတံာ်တံာ်န့ာ်လီၤ.

ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ်သး အံၤ လၢထံဖိကီာ်ဖိကမုာ် အတါဘၣ်တါဘါဒီး သဲးစးအတါဒိာ်စိ အဂီၢ် အလီၤအိာ်ဝဲဒၣ်လၢ ထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်တဖၣ် အတါပာ်ယုာ်ပာ်ဂီၢ်ဒီးအတါအိာ်ထွဲမၤစၢၤကညီ ဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သး ဒ်သိး အတါမၤဖျါထီာ် သဲးစးအတါဒိာ်စိတါဖဲးတါမၤကန့ၢ်အဂီၢ် ထံဖိကီာ်ဖိ ကမုာ် ကဘၣ်ဟံးန့ၢ်စၢၤမူဒါ လၢတါဘၣ်တါဘါလၢအသန့ၢ်ဒၣ်ဝဲန့ၢ် မုာ်တါလၢအရူၢ်ဒိာ်ဝဲဒၣ်န့ၢ် လီၤ. လၢတါအံၤအဂီၢ် ထံဖိကီာ်ဖိကမုာ်အတါန့ၢ်ဒီး တါဟံးဂံာ်ဟံးဘါ ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သး န့ၢ် မုာ်တါဂုၤအခိာ်သ့ၣ်န့ၢ်လီၤ. တါန့ၢ်န့ၢ် မုာ်တါအိာ်ဘၣ်န့ၢ် တါဟံးဖိာ်မၤသကိးတါ အိာ်ထီာ်ဝဲ တသ့ဘၣ် ဒီးသဲးစးတါဒိာ်စိ ဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမုာ် အတါဘၣ်တါဘါစ့ၢ်ကိး တါအုာ်ကီၤသးအိာ်ထီာ်ဝဲ တသ့စ့ၢ်ကိးဘၣ်.

၆ ခုခွဲအုပ်ယူရုံ-ကညီဒီကလုာ်စာဖိုင်ကရ၊ ဒီကရဲး(၁၀) ဘျီတဘျီ တာ်စံာ်ညီာ်တဲာ် အိာ်ဝဲ အသိး၊ လီာ်ခါာ်သး ထိာ်ကမံးတံာ် ကရ၊ကရီသုာ်ထီာ်အိာ် ဝဲ ၁၉၉၁ နံာ် လါစးပတုာ်ဘာ် (၉) သိ အနံးန့ာ်လီာ်. **ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သုး** တဖာ် ကဘာ်ပာ်သုာ်ပာ်သးဝဲဒာ်လါအတာ်ဖဲးတာ်မာ်အပူ၊ ကဘာ်ပာ်ကဲဒီး ပာ်လုာ်ပာ်ပူ၊ လီာ်ကဝီ၊ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ် အလုာ်လါထုာ်သနူတာ်ဆဲးတာ်လါတဖာ်န့ာ် မုာ်တာ် လါအကါဒိာ်နီာ်နီာ်. ဒ်သိးကဒီးန့ာ်ဘာ် ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ် အတာ်နာ်န့ာ်. တာ်ဆိာ်ထွဲမာ်စာ်အဂီာ် တာ်မာ်တာ်မာ်အပူ၊ တာ်ပာ်ဖိုင်မာ်သကိးတာ်ဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်န့ာ် မုာ်တာ်လါအလီာ်အိာ်ဝဲဒာ်န့ာ်လီာ်. ခုခွဲအုပ်ယူရုံ-ကညီဒီကလုာ်စာ်ဖိုင်ကရ၊ ဟိာ်ကဝီပူ၊ သဲးစးတာ်ဒိာ်စိ ဒီးလီာ်ကဝီ၊ ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ် အတာ်ဘိာ်တာ်ဘာ် အဂီာ်န့ာ် တာ်ပာ်ဖိုင်မာ်သကိးတာ်ဒီး ပုာ်သုာ်စာ်သးဘိာ်တဖာ် ဒ်သိးတာ်ကဒီးန့ာ်ဘာ် တာ်ဂံာ်တာ်ဘာ်ဒီး တာ်ဆိာ်ထွဲမာ်စာ်အဂီာ်န့ာ် မုာ်တာ်လါအကါဒိာ်န့ာ်လီာ်. လါပတာ်ဖဲးတာ်မာ်အပူ၊ တာ်ကဘာ်မာ်ဂုာ်ထီာ် တာ်ပာ်ဖိုင်မာ်သကိးတာ်ဒီး ပုာ်သုာ်စာ်သးဘိာ်တဖာ်, တကတီာ်ယိ မာ်ဂုာ်ထီာ် စုာ်ကိး **ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သုး** တဖာ် အကံာ်အစိ, တာ်သုာ်ညါနာ်ပာ် ဒီးတာ်သုာ်ဘာ်တဖာ် ထိာ်န့ာ်လီာ်.

တာ်သုာ်ထီာ် **ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သုး** အတာ်ပညိာ်ကွာ်စိ အတာ်ဂုာ်ခိာ်သုာ် အဂါတမံးန့ာ် မုာ်တာ် မာ်လါပုာ်၊ ခုခွဲအုပ်ယူရုံ-ကညီဒီကလုာ်စာ်ဖိုင်ကရ၊ ဒီးကညီကလုာ် အထံရူာ်ကီာ်သဲး တာ်ပညိာ် ကွာ်စိ တာ်ဖဲးတာ်မာ်သုာ်တဖာ် လါအသနာ်ဒာ်ဝဲန့ာ်လီာ်. လါတာ်အံးအဂီာ်, **ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ် သုး** ကဘာ်မာ်သုာ်ညါနာ်ပာ် အသးလါခုခွဲအုပ်ယူရုံ-ကညီဒီကလုာ်စာ်ဖိုင်ကရ၊ အကီာ်မုာ်ဒီးကီာ်ထံ သဲးစး, ဒီးသဲးစး အဂုာ်အဂါတဖာ် ယုာ်ဒီးသဲးစး, ဘာ်ကီာ်ဂုာ်ဝီ တာ်မာ်အကျဲတဖာ် ဂုာ်ဂုာ်န့ာ်လီာ်. လါန့ာ် အမဲာ်ညါ, တာ်သုာ်ညါနာ်ပာ် ခုခွဲအုပ်ယူရုံ-ကညီဒီကလုာ်စာ်ဖိုင်ကရ၊ သဲးစးတာ်ဘျါခိာ်သုာ် ဒီးကညီ ကလုာ်အထံရူာ်ကီာ်သဲး တာ်ပညိာ်ကွာ်စိ လါတာ်ဂဲးလီာ်သုာ်ထီာ် ဝဲဒဲးရဲာ်ဒိာ်မိာ်ကရူာ်စံာ်ကီာ်စာ်ဖိုင် တာ်ဘိာ်တာ်ဘာ်သနူ ဒီးတာ်မာ်ကျဲတဖာ်စုာ်ကိး အလီာ်အိာ်လါ ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ်သုး ခိာ်နာ် အခိာ် အထိတဖာ် ကဘာ်ယုထံာ်သုာ်ညါ ဒီးဟ့ာ်ခိဟ့ာ်နီာ်လီာ်စုာ်ကိးအိာ်ဆူ ခိာ်နာ်ပုာ်မာ်သကိးတာ်တဖာ် တဆိဘာ်တဆိန့ာ်လီာ်.

၆ ခုခွဲအုပ်ယူရုံ-ကညီဒီကလုာ်စာ်ဖိုင်ကရ၊ ပာ်လီာ်ကျဲသနူတာ်ဖဲးတာ်မာ်ဒီး ကညီဒီကလုာ် အထံရူာ်ကီာ်သဲးတာ်ပညိာ်ကွာ်စိအိာ်ဝဲအသိး, ဒ်မူဒါတာ်မာ်ကျဲအိာ်ဝဲအသိး မ် **ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ် သုး** ကဂဲးလီာ်သကိးတာ်ဒီး ခုခွဲအုပ်ယူရုံ-ကညီဒီကလုာ်စာ်ဖိုင်ကရ၊ ဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်တဖာ် လါ တာ်ဒိတဒါ, တာ်မာ်စုာ်လီာ် ဒီး တာ်ပံးန့ာ်ဂုာ်ဝီ ပုာ်လါ ဂဲးလီာ်ဒုးအိာ်ထီာ် တာ်တဘိာ်တဘာ် ဒီးတာ် ဘာ်ယိာ်ဘာ်ဘျီလါ ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်တဖာ်အဂီာ် ဒီးဂဲးလီာ်အိာ်တုာ်လါ ထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်တဖာ် အတာ်နာ်န့ာ် ဒီးဟံာ်ဟံာ်ဘာ်ဝဲ **ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ်သုး** အံး သုဝဲဒာ် လါလါပုာ်ပုာ်တစုန့ာ် မုာ် ခုခွဲအုပ်ယူရုံ-ကညီဒီကလုာ်စာ်ဖိုင်ကရ၊ အတာ်မုာ်လါ ဒီးတာ်ဆာ်ဂုာ်ဆာ်ဝါဘာ် ကညီဒီကလုာ်ပာ်ကီာ် ခိာ်နာ်သိာ်န့, တာ်ပာ်ဆာ်ခိာ်နာ်ပုာ်မာ်သကိးတာ် ယုာ်ဒီးထံဖိကီာ်ဖိကမျာ်ခဲလါာ် ဝဲ **ကညီဒီကလုာ် ပာ်ကီာ်** မုာ်နံးဆာ်ကုာ်အလီာ်(၃၃)ဝီတဝီအနံးအံးန့ာ်လီာ်.

ခုခွဲအုပ်ယူရုံ-ကညီဒီကလုာ်စာ်ဖိုင်ကရ၊
လီာ်ခါာ်သး